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Manlleu

T.V. 

Presenten una llista orde-
nada perquè els hi obliga 
el règim electoral, però de 
defugir els personalismes la 
CUP n’ha fet una de les seves 
banderes. És per això que 
Maira Costa, que encapçalarà 
la candidatura a Manlleu, 
posa cara a l’article, però 
reivindicant que tenen com a 
màxima el treball assemble-
ari. A l’entrevista l’acompa-
nyen, de fet, Flory Martínez 
i Lleonard Sanchez, també 
integrants de la llista i ferms 
defensors que és possible 
una política més participati-
va i que transcendeixi el lide-
ratge d’una sola persona.

Després d’estrenar-se a les 
eleccions municipals de l’any 
2015 i treure quatre regidors, 
la CUP es torna a presentar 
a Manlleu amb un objectiu 
clar: “Volem l’alcaldia”. Jus-
tifiquen la necessitat de gua-
nyar per “poder transformar 
realment” la ciutat: des de 
remunicipalitzar els serveis 
bàsics fins a actualitzar l’ano-
menat model Manlleu, apro-
fundir en la progressivitat 
fiscal o impulsar una política 
molt més activa en matèria 
d’habitatge. El darrer és 
precisament un dels punts 
forts de Costa, ja que treballa 
a la Fundació Mambré, una 
entitat del tercer sector amb 
seu a Barcelona que es dedica 
a gestionar habitatge per a 
persones sense llar. 

Molt vinculada a la Plata-
forma d’Afectats per la Hipo-
teca, i des de fa un grapat 

d’anys al capdavant de l’atu-
rada de desnonaments, Costa 
assegura que “l’actual equip 
de govern ha fet un retrocés” 
en aquest sentit, ja que “no hi 
ha hagut la voluntat política 
d’aplicar les lleis aprovades 
per la Generalitat i ha tancat 
l’Oficina d’Habitatge malgrat 
que el municipi la necessita 
especialment”. Reobrir-la 
serà una de les prioritats de 
la CUP, igual que fomentar 
l’economia social i solidària 

i vetllar per “una educació al 
llarg de la vida”: “L’obligatò-
ria la volem pública, però un 
30% de la població de Man-
lleu com a molt té estudis pri-
maris, per tant també necessi-
tem més escola d’adults, més 
formació en idiomes...”. 

Amb el coixí d’un bon 
resultat a les eleccions de 
2015, Costa farà el salt a 
la política amb el pòsit de 
monitora d’esplai, partici-
pació a l’associació Jameiat 

Essalam (Osona per la Pau) i 
activisme a la PAH i a la Pla-
taforma per a l’Abolició del 
Deute Extern. Té 44 anys i ja 
en fa 26 que va decidir estu-
diar Biologia, però un viatge 
a Hondures la va acabar abo-
cant cap al sector social. A la 
llista de la CUP hi figura com 
a independent: “M’incorporo 
a una assemblea on tot serà 
discutit, però em veig molt 
de frontissa amb altres movi-
ments d’esquerres”.

“Hem de guanyar l’alcaldia perquè 
l’objectiu és transformar Manlleu”

PASSEJANT AMB EL CANDIDAT (2) Maira Costa, Manlleu (CUP Manlleu)

SEGURETAT

“És cert que hi ha hagut 
actes de vandalisme, però 
també que es parla d’una 
onada sense dades ni xifres 
precises. Abans de concre-
tar mesures, cal un bon 
estudi. No estem disposats 
a utilitzar la seguretat 
demagògicament per crear 
sensació de perill i alimen-
tar la cultura de la por.”

SEGON PONT

“No és necessari, perquè 
no resol gaire res. El tràn-
sit pesat ha de passar per 
la carretera de la Gleva i la 
de la Miranda i és per això 
que està bé que es millo-
rin els accessos. El segon 
pont sobre el Ter va molt 
vinculat a una nova zona 
residencial al Fugurull 
que per nosaltres tampoc 
és prioritària. Manlleu té 
prou espai a dins del nucli, 
amb habitatges i solars 
buits, per respondre a la 
demanda sense continuar 
destruint sòl.” 

MUNICIPALITZACIÓ DE 

SERVEIS BÀSICS

“Un dels eixos del nostre 
programa electoral. En el 
cas de l’aigua, el contracte 
amb Sorea està molt lligat 
fins al 2024, però durant 
aquest mandat treballarem 
perquè quan s’acabi ni es 
prorrogui ni se’n firmi un 
de nou. L’aposta ha de ser 
entrar a l’empresa pública 
del Consell Comarcal? No 
ho sabem, potser Manlleu 
és prou gran com per assu-
mir la seva pròpia gestió. 
També volem un model 
energètic amb plaques 
solars en edificis públics i 
potenciant l’autoproducció 
i, igualment, obrir el debat 
sobre el servei funerari.” 

IMMIGRACIÓ

“Ara estem vivint, no 
convivint. Fomentarem 
mesures per aconseguir la 
integració i la participació 
real: volem millorar el 
model Manlleu, ampliar 
l’oferta de l’escola d’adults 
i l’ensenyament d’idio-
mes... També pensem en 
un servei de mediació a 
l’Ajuntament on, a banda 
d’acompanyar les persones 
d’origen estranger, s’hi 
puguin denunciar situaci-
ons discriminatòries. I el 
compromís és que l’admi-
nistració hi farà front.”

PACTES POSTELECTORALS

“El nostre objectiu és gua-
nyar, però a vegades els 
pactes són necessaris i hi 
estem oberts. Tot i això, 
el que esperem és trobar 
sempre consensos i com-
plicitats.”

Barris amb vida
Manlleu Plou i el termòmetre no convida 
a passar gaire estona a l’aire lliure, però 
Costa escull la plaça del Mercat Municipal 
per trobar-se amb EL 9 NOU. La tria no és 
gratuïta: fomentar i “recuperar la vida” als 
barris és una de les prioritats de la CUP 

i l’Erm constitueix un ecosistema ric en 
relacions: “Hi ha l’escola, el centre cívic, el 
mercat... i l’opció de compartir estones amb 
gent de cultures molt diferents”. Al fons, el 
bloc que encara sobreviu dels pisos de Can 
Garcia. “Exemplifiquen un dels problemes de 
Manlleu i, alhora, la necessitat de garantir un 
habitatge digne a tothom”, explica Costa.  
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El 2014 va participar a 
l’acampada de la PAH 
davant el BBVA de la plaça 
Fra Bernadí. Demanaven 
solucions per a cinc famí-
lies que no podien pagar la 
hipoteca. Quin record en 
té?

Molt dur, però també molt 
especial. Recordo perfecta-
ment el patiment i, alhora, 
l’esperança i la força de sen-
tir la unió entre persones.

Si es pot, la tenda millor 
plantar-la a la muntanya...

I tant. És una cosa que 
m’encanta. Ho faig sempre 
que puc.

Guanyant uns metres el 
paisatge es veu d’una altra 
manera.

Respirar pau m’ajuda a 
equilibrar una implicació 
molt personal en l’activisme. 

I els plens de l’Ajuntament 
de Manlleu, com els veu?

Molta burocràcia. És una 
llàstima que estant assegu-
des persones de visions tan 
diferents es parli més de la 
gestió diària que de qüesti-
ons de fons que impliquen 
debat polític. 

Hi fa calor, a la sala? 
A l’últim ple, molta. L’am-

bient estava caldejat.
Un personatge històric?
Neus Català.
I algun referent de Man-

lleu?
Miquel Casanovas o Carles 

Molist.

Vostè no és amiga de les 
xarxes socials.

No m’agrada aportar-hi la 
meva vida, no soc així. Sí que 
utilitzo el Twitter per infor-
mar-me. Segueixo mitjans 
de comunicació i generadors 
d’opinió, però d’una manera 
molt dosificada. Em molesta 
que s’utilitzin les xarxes amb 
agressivitat i per fer mal.

Ha participat mai en una 
obra de teatre?

No.
Doncs de teatre n’haurà 

de fer, perquè la política 
també va d’això...

Em costa pensar-ho així, no 
va gens amb mi. Jo ensenyo 
el que penso i el que soc.

Mira sèries?

No tinc temps. A la tele, 
com a molt notícies i el 
Polònia de TV3.

I llegir? Li agrada?
Molt. A la tauleta ara hi 

tinc Secundaris, de Núria 
Cadenes.

Digui’m, ràpid, què li sug-
gereixen aquests noms. Àlex 
Garrido. 

Un adversari.
Marta Moreta.
Una altra adversària.
Francisco Zambrana.
Un adversari a qui no li 

penso fer gaire cas. 
María Emilia Núñez.
Malgrat que ens tocarà fer 

campanya per a entitats dife-
rents, no la veig ni a ella ni al 
seu partit com a adversaris.

“No m’agrada aportar la meva vida a les xarxes socials”


